



PUBLICATION:
Via Destinations

DATE:
Aug/Sept 2004

PAGE:
41

FOCUS:
Cosmetic Enhancement for Men

“In an ultra competitive society, men are like women in seeking an advantage from their appearance,” explains cosmetic surgeon Marc DuPéré, owner of the VISAGE clinic in Toronto’s Fashion District. “They take a lot of care with their appearance, because status symbols aren’t sexy by themselves anymore. Many are seeking a young, athletic appearance as well.”

“Most of what we do can be done very quickly,” says DuPéré. “Sometimes, all you need to do is give up your lunch hour! And since these procedures leave no marks or scars, patients don’t need to go and hide after treatment. It’s become



File
THE ART
OF
LIVING
LIVING

The Canadian Institute for Health Information has identified another trend: today, one in five cosmetic surgery patients is a man. Hair implants, liposuction, rhinoplasty, nose enlargement... there are no more men are refusing to quietly accept baggy eyes, turkey-neck, or a wrinkled brow, and they've stopped trying to convince themselves that crow's feet or love handles are sexy.

“In an ultra competitive society, men are like women in seeking an advantage from their appearance,” explains cosmetic surgeon Marc Dupéré, owner of the VISAGE clinic in Toronto's Fashion District. “They take a lot of care with their appearance, because status symbols aren't sexy by themselves anymore. Many are seeking a young, athletic appearance as well.”

Dr. Dupéré isn't alone in observing that many procedures are now less complex than they used to be—it's a major selling point. Instead of the significant effort and major rehab that shows like Extreme Makeover: The Swan portray, most patients are going for quick procedures such as Botox injections to fight wrinkles and Restylane injections for full lips. This year, subtlety is the key to a good makeover.

There are relatively few health problems associated with cosmetic surgery. Despite the recent high-profile fatal complications suffered by CINAR founder Michelle Chaves and American model Olivia Goldsmith (The First Wives Club, parents are still flocking to clinics for nearly instant procedures. “Most of what we do can be done very quickly,” says Dupéré. “Sometimes, all you need to do is give up your lunch hour! And since these procedures leave no marks or scars, patients don't need to go and hide after treatment. It's become like an appointment at the hair salon.”

The Toronto surgeon does one more thing for his clientele: he organizes casual gatherings where guests try to forget about their wrinkles and enjoy a few hours of coziness. Every month, some of the city's top young professionals come to these parties to look about the latest ways to treat and rebuild the body, and erase the marks crafted by time. Some might be inclined to deviate now wrinkles when they see the price list, but everyone seems convinced that it's worth it. The days when plastic surgery was Hollywood's little secret are long gone. ■

BEYOND THE SPIN: MEN'S

Ces hommes épris de jeunesse, l'impact capillaire, liposuction, rhinoplastie, allongement du pénis... La chirurgie esthétique au féminin déborde au masculin. Elle est les hommes où les hommes assument des risques sur les yeux, un cas de doublement des rides sur le front. La gent masculine a compris que les parties fines et les poignées d'amour épousent mieux.

« Dans une société hypercompétitive, les hommes, comme les femmes, s'efforcent d'être un atout avantageux, explique le chirurgien plasticien Marc Dupéré, propriétaire de la clinique VISAGE, au cœur du Fashion District à Toronto. « Ils sont soucieux de leur apparence, car il ne suffit plus d'afficher les signes de la réussite professionnelle pour être séduisant. Plusieur veulent garder une apparence jeune et sportive. »

Le docteur Dupéré rappelle que la complexité des opérations est maintenant réduite, ce n'est plus une chirurgie. Lors de cette de l'effort de la chirurgie esthétique de masculinisation (et que le chirurgien les émotions Extreme Makeovers of The Sexes. In plus, des clients optent dorénavant pour des chirurgies mineures, telles que la Botox (injection antirides) et la Restylane (injection pour donner aux lèvres plus de volume). Et la mode 2004 est aux interventions subtiles.

Les complications de ces procédures de sont réduites à la chirurgie esthétique (et sont maintenant réduites). Même si les décès récents de Michelle Chaves (fondatrice de Cinar) et de la mannequin américaine Olivia Goldsmith (The First Wives Club, sœurs) à la suite des traitements de prothèses, n'est rien fait pour réduire le besoin de réduction, les clients assurement toujours au point des chirurgies pour obtenir des traitements quasi instantanés. « La majorité de nos traitements peuvent se faire rapidement, poursuit Dupéré. Il suffit parfois de se tenir au lit pendant un jour! Pas besoin de se cacher après être venu nous visiter. Expérience le dit comme un rendez-vous chez le coiffeur. »

Pour répondre aux besoins de sa clientèle, le plasticien de la ville organise des parties sociales mensuelles où tous les patients en cabinet se réunissent pour partager des moments agréables. Une fois de plus, des professionnels masculins et féminins se réunissent afin de découvrir les dernières tendances, et discuter des façons d'atteindre les objectifs accablés par les avis. Le dernier regard de plaisir le front en découvrant le coût des opérations, tous semblent reconnaître de l'importance de remettre leur investissement à plus tard. L'approche de la chirurgie plastique met le secret le mieux gardé d'Hollywood est sur de leur visage. ■

